
 Zápis z konference Šachového svazu Plzeňského kraje 2025 

konané v zasedací místnosti TJ Košutka 01. 03. 2025 

 

Účastníci konference:  

Pozvání obdrželi delegáti oddílů, členové VV a RK ŠSPK, hosté.  

Prezenční listina u originálu Zápisu.  

 

Před zahájením bylo u prezence konstatováno, že přítomných delegátů je 14 z 30 

pozvaných, tedy 47% a schůze není usnášeníschopná. Předseda ŠSPK v tomto případě 

rozhodl o „čekací době 30 minut“ na případné opozdilce. V době 30 minut po stanoveném 

začátku se další delegát nedostavil a předseda ukončil jednání řádné konference Šachového 

svazu Plzeňského kraje. 

 

V souvislosti s tím následně otevřel v souladu s § 257 a násl. zákona č. 89/2012 Sb., 

občanský zákoník a podle Pozvánky Náhradní konferenci ŠSPK 2025 

   

 Před zahájením bylo konstatováno, že vzhledem k tomu, že se jedná o náhradní 

konferenci, je tato usnášeníschopná při přítomnosti 14 delegátů. 

Nedostavili se zástupci ŠK Kdyně, Sokol Postřekov, Šachklub Sokol Sušice, Lokomotiva 

Plzeň, Petřín Plzeň, TJ Šakal Kozolupy, ŠK Garde Kaznějov, Sokol Město Touškov, ŠK 

Holoubkov, ŠK DDM Planá u M. L. 

Omluveni byli dále hosté: D. Mareška,  

 

Program konference: 

 

1. V 10:35 hod. zahájil předseda VV Bohumír Sunek, dat. nar. 6. září 1948, bytem Kralovická 

1464/69, Bolevec, 323 00 Plzeň, jednání konference, přivítal delegáty a členy VV. Ve 

spolupráci s organizátorem oznámili technické řešení jednání konference. 

2. Jednací řád byl zaslán jednotlivým delegátům elektronickou poštou, a protože nebyly 

předloženy žádné připomínky, byli delegáti požádání o schválení – pro 14 hlasů. Proti: 0

 Zdržel se: 0 

Program konference byl zaslán také jednotlivým delegátům elektronickou poštou, nebyly 

předloženy žádné připomínky. Delegáti byli požádání o schválení doplněného programu 

– pro 14 hlasů. 

Volební řád byl též součástí zasílaných podkladů, opět nebyly žádné připomínky. 

Delegáti jej schválili – pro 14 hlasů  

 

3. Volba pracovního předsednictva:  

Navrženi B. Sunek, K. Orlíček, M. Štaif – pro 14 hlasů. Předsedajícím konference byl 

zvolen Sunek.  

 

4. Volba komisí:  



4.1. Mandátová komise: Vzhledem k počtu zúčastněných byla navržena jako jednočlenná 

– Nový Daniel schválen   pro 14 hlasů  

4.2. Návrhová komise: Ze stejného důvodu také jednočlenná – Martin Štaif, pro 14 hlasů 

4.3. Volební komise: Martin Vašíček, Vladimír Hudousek, Vladimír Blažek – schváleno -

en bloc – pro  14   

4.4. Zapisovatel: Sunek;  Ověření Zápisu: Jan František Porazil   – pro 14 

 

5. Zpráva mandátové komise:  

Členy ŠSPK je aktuálně 20 oddílů, z toho 10 oddílů má podle počtu členů právo na dva 

delegáty, celkem má tedy právo účasti 30 delegátů. Dle prezenční listiny je přítomno 14 

delegátů, tj 47 %. Protože se jedná o náhradní konferenci, která je usnášení schopná při 

jakémkoliv počtu účastníků a usnesení je platné při schválení většinou zúčastněných, 

konstatuje mandátová komise jménem Dana Nového, že nutný počet hlasů pro schválení 

je 8 hlasů. 

 

Přímé jednání konference předseda zahájil blahopřáním a poděkováním našim 

mladým reprezentantům na Olympiádě dětí a mládeže, která probíhala koncem ledna 2025 

v Moravskoslezském kraji, za předvedený výkon a zisk medailí. 

 Stříbrná pro Lukáše Křivku v U12 v delších partiiích a bronzová pro družstvo, 

složené z Matyáše Roubala, Makara Honcharova, Viktorie Strazhnyk a Lukáše Křivky 

v bleskové hře je potvrzením výkonnosti našich mladých. 

 Poděkoval také Komisi mládeže za činnost a Martinu Kopřivovi s Vojtou Hodlem za 

vedení výpravy. 

 

6. Výroční zprávy o činnosti za rok 2024: 

K činnosti předseda ŠSPK Sunek konstatoval, že informující a hodnotící zprávy 

jednotlivých komisí ŠSPK byly na oddíly rozeslány 3. února 2025, nedoplněny v průběhu 

března Komisí rozhodčích (došla e-mailem dne konání Konference v 9:05). O zprávách 

hospodáře a Revizní komise bylo vysvětlení v průvodním textu emailové zprávy a jsou 

předloženy dnes.  

 

6.1. Činnost VV: B. Sunek – Výbor se sešel osobně dvakrát. 16. května byly mimo zpráv 

komisí projednány směry činnosti, stanovené republikovou konferencí, ukončená 

sezóna a příprava na letní akce. Druhé setkání se uskutečnilo 13. listopadu, probralo 

aktuální činnost komisí a stanovilo přípravné i hlavní termíny pro naši dnešní 

konferenci. Do konkurzu na pořádání se nikdo nepřihlásil a tak bylo později per rollam 

schváleno upořádání konference v gesci VV.  



Zápisy z jednání, včetně podrobností, a případné potvrzení rozhodování per rollam je 

vždy uvedeno na webu ŠSPK. Před hlasováním per rollam vždy probíhá projednání 

situace cestou tlf. nebo emailem. 

Předseda upozornil na dlouhodobé postupné snižování rozdělených financí z NSA a 

nakonec i z možností dotačních titulů kraje a měst, kde samozřejmě mají přednost 

samostatné oddíly a krajské svazy jsou trochu „upozaděny“. V rámci republiky byl ale 

šachový svaz u NSA přesunut ze třetí skupiny sportů do druhé, tak uvidíme. 

Za VV vše, ostatní případně v diskuzi.  

 

6.2. Komise mládeže: M. Kopřiva předložil kompletní zpravodajství z činnosti KM a vyzvedl 

úspěchy jednotlivých mládežníků. Vysvětlil čerpání rozpočtu Komise mládeže, když se 

Komisi mládeže podařilo navzdory plánovanému rozpočtu skončit v černých číslech. 

Všechny akce jsou uvedeny na našem webu, webmaster je dokonce – za mládež – 

členem KM. Komise mládeže nedopatřením nezískala jednu z dotací na další rok. 

 

6.3. Komise rozhodčích: Za nepřítomného předsedu Milana Jenče přečetl zprávu Martin 

Vašíček (Zpráva KR byla poslána v den konference). Zpráva zhodnotila aktivitu KR, 

bohužel i přes upořádání dvou školení a seminářů rozhodčích 2. a 3. třídy v Plzeňském 

kraji v roce 2024, propadla třída 17(!) rozhodčím. Důvodem pro tento pokles je 

poměrně vysoká neúspěšnost zájemců na školeních a neúčast rozhodčích 

s propadající třídou na školení rozhodčích. 

 

6.4. Komise STK: David Pelikán se nezúčastnil. Zprávu přečetl Sunek – seznam akcí, 

bohužel ne zcela naplněný dle plánu – nejsou pořadatelé, ale v některých kategoriích 

se snížil i zájem šachistů o akci. 

 

6.5. Komise mediální: K. Orlíček obecně vyzdvihl práci celého SŠPK. Zejména pak vyzvedl 

práci šachových kroužků. Upozornil delegáty, že se u nás v kraji bude konat koncem 

srpna Mistrovství ČR jednotlivců žen i mužů.  

 

7. Hospodaření za rok 2024: M. Štaif předložil delegátům rozbor hospodaření po jednotlivých 

akcích. Podrobnosti byly komentovány s využitím projekce a souběžně zodpovídány a 

vysvětlovány dotazy. Rok 2024 byl uzavřen ziskem 24.387,- Kč. Tj. úspora proti 

schválenému rozpočtu 2024 celkem 65.237,- Kč. Podrobnosti jednotlivých kapitol budou 

také na webu. Konstatoval, že tento výsledek byl ovlivněn mimořádnou jednorázovou 

finanční částkou od ŠSČR ve výši 23.804,- Kč.  

 



8. Revizní komise: D. Mareška – omluven pro nemoc. Zprávu přednesl Sunek – RK 

neshledala žádné nedostatky 

 

Dostavil se další delegát, mandátová komise konstatovala celkový počet 15 a počet hlasů pro 

schválení zůstává na čísle 8. 

 

Jednání bylo přerušeno v 11:30 hodin přestávkou na oběd. 

Pokračování jednání konference ve 12:30 hodin 

 

9. Diskuze k předneseným zprávám a finančnímu rozpočtu 

Pro KM:  

Roubal F.: Navrhuje snížit čas na partii u VC z důvodu dlouhé trvání VC 

Po krátké diskuzi zatím odmítnuto – zkrácení času u partií není koncepční vzhledem 

k formátu VC. 

➢ ÚKOL pro KM: Uspořádat anketu mezi zúčastněnými včetně rodičů (m.j. délka 

partie, čas, používání hodin) 

Návrh na spojení RP družstev do jedné skupiny. 

Po velmi krátké diskuzi odmítnuto – rozdělení je provedeno s ohledem na ekonomické a 

časové problémy při přejíždění „místních“ družstev přes celý kraj (např. Tachov-Sušice). 

Pro STK 

Hrdlica písemně: Rozšířit povinnost odeslat zápisy sehraných partií i na družstva v KP II. 

Po krátké diskuzi odmítnuto. 

Jenč písemně: Rozšířit povinného kvalifikovaného rozhodčího i do soutěží družstev KP II. 

Důvodem je časté rozhodování nekvalifikovaných rozhočích v zápasech. Hráči na základě 

individuální zkušeností delegátů navíc často neovládají pravidla a je otázkou jakou kvalitu 

rozhodování mají nekvalifikovaní rozhodčí. 

Po diskuzi hlasování: pro 7 hlasů; proti 7 hlasů; zdržel se 

hlasování 1        Návrh nebyl přijat. 

Různé 

Vašíček:  

o Větší důraz na nekolidování akcí, konkrétní termínové zpracování sportovního 

kalendáře bez uvádění např. „červen“ a kombinace s republikou. 

o Pro odměňování R u družstev (současný stav je v absolutní převaze ve stavu 

„domácí R se neplatí“) návrh varianty: Při startovném vybrat zálohu, ze které se 

budou hradit delegovaní rozhodčí, pokud domácí nezajistí utkání kvalifikovaným 

rozhodčím. 



Václavík: Doplnění návrhu komise rozhodčích na zpřísnění nutnosti kvalifikovaných 

rozhodčích na zápasy družstev v KP  formou pokut při neplnění jako jednou z dalších 

možností. 

 

Vlk: Propagace turnaje AVE v Plzni, příležitost pro naše hráče 

 

Nový: Návrh na zvýšení počtu šachových souprav pro zápůjčky pomocí dotace na 

vybavení svazu na akci ODM v Plzeňském kraji v roce 2027.  

 

Další připomínky k jednotlivým zprávám za rok 2024 nebyly. 

 

9a. Schválení zpráv o činnosti ŠSPK  - Výkonného výboru a jednotlivých komisí - za rok 2024 

a Schválení zprávy Revizní komise – schváleno počtem 15 hlasů pro. 

 

10.  Volba člena Revizní komise za odstoupeného Kasíka na období 2025-2028. Volby řídila 

zvolená volební komise. 

Podle volebního řádu se volby uskutečnily tajným hlasováním.  Volební komise dostala 

jeden návrh a to Jiřího Hájka, narozen 1992, člen ŠK Přeštice, který s návrhem 

souhlasil. Předseda komise Martin Vašíček zahájil volební proces a přednesl 

delegátům informaci o odstoupení člena RK. 

 

Statutární orgán ŠSPK obdržel dne 21. listopadu 2024 oznámení pana Miroslava 

Kasíka o odstoupení z funkce člena revizní komise ŠSPK. V souladu s § 160 OZ 

zanikla jeho funkce po uplynutí dvou měsíců, tedy ke dni 21. ledna 2025.  

Konference bere tuto skutečnost na vědomí. 

Hlasování: pro 15  proti 0  zdržel se 0 

 

M. Vašíček zahájil volbu nového člena. K volbě obdrží delegáti s rozhodujícím hlasem 

samostatné volební lístky se jménem kandidáta a volit budou označením lístku 

ANO/NE/prázdno a vhozením lístků do volební urny.  

Provedeno! 

Po skončení voleb byla urna otevřena a členy Volební komise Vašíčkem, Hudouskem 

a Blažkem hlasy spočítány.  

Hlasování: pro 14  proti 0  zdržel se 1 

 

Předseda komise uzavřel volební část, konstatoval, že do funkce člena Revizní komise 

byl zvolen výše uvedený kandidát.  

 



11.  Volby delegátů na republikovou konferenci, která se uskuteční 22. března. Přesný termín 

a místo bude oznámeno ŠSČR. Volba platí pro případné podobné akce do příští 

konference ŠSPK. 

Navržení delegáti:  Martin Vašíček – souhlasí 

    Daniel Nový – souhlasí 

    Michaela Nová – souhlasí 

 

Náhradníci:  Bohumír Sunek – souhlasí 

 

Delegáti byli zvoleni počtem hlasů:   pro 15 hlasů proti 0  zdržel se 0 

 

12. Rozpočet na rok 2025: Hospodář M. Štaif delegáty seznámil s návrhem na rok 2025, 

konstatoval, že se obsahově nezměnil, pouze jen byl v jednotlivých kapitolách upraven. 

Zejména v prostoru příspěvků na pořádání jednotlivých akcí, jak dospělých, tak mládeže, 

došlo k navýšení částek podle stávajících ekonomických možností. Finance z absolutní 

většiny získaných dotací jsou pak směrovány přímo na další mládežnické připravené 

akce, ale bez těchto dalších dotací se tyto akce neuskuteční. Celkové příjmy se 

předpokládají ve výši 247 600,- Kč (včetně předpokládaných dotací) a výdaje ve výši -288 

450,- Kč, tedy celkově -40 850,- Kč. 

Schodek bude uhrazen z rezervy ŠSPK.  

Dotazy delegátů byly projednány a uzavřeny na místě. KM navrhla přesun některých 

položek podle aktuálních potřeb a po krátké diskuzi byl tento přesun všeobecně schválen 

– hospodář byl pověřen zařazením do rozpočtu. 

 

Schválení rozpočtu na rok 2024 – pro 15 hlasů proti 0  zdržel 0 

 

13. Volná diskuze:  

Při rozesílání podkladů k naší konferenci byly rozeslány jako doplněk programu i 

přednávrhy do diskuze. 

• Příspěvky ŠSPK – k tématu vystoupil Sunek. Dochází k postupnému snižování jak 

příspěvku pro šachový sport od NSA – bude se o tomto tématu jednat i na republikové 

konferenci, tak i u nás v kraji. KRAJ i MĚSTO postupně preferují při rozdělování dotací 

víc jednotlivé konkrétní oddíly než krajské sportovní svazy. Samozřejmě z druhé strany 

u nás stoupají náklady na pořádání akci (nájem, diplomy, medaile, organizace atp.). 

Tím se pochopitelně hůře hledají pořadatelé. To jsme viděli i na hospodaření roku 

2024, který sice byl v plusu, ale „jen díky“ neuspořádaným akcím. V této situaci začíná 

hrozit skutečnost, že bychom museli rozhodnout, které akce zredukovat, což jistě není 



naším cílem. Navrhl proto zvyšování krajských příspěvků buď jednorázově, nebo 

postupně. Sunek zejména doporučil přijmout návrh, aby došlo k zvýšení příspěvků 

ekonomicky činných členů SŠPK o 100,- Kč. Po diskuzi bylo vybráno postupné 

zvyšování a po provedení základních výpočtů vzhledem k počtu členů se delegáti 

shodli na plošném (pro každého člena bez ohledu na věk) zvýšení v letech 2026, 2027, 

2028 – tedy do konce volebního období, vždy o částku 25,- Kč. Tato částka představuje 

– podle stavu k 31. 10. 2024, který se v ŠS používá i pro další výpočty – při 669 členech 

roční částku 16 725,- a lze tak do roku 2028 cca srovnat rozpočet ŠSPK.  

Návrh byl schválen  pro 10  proti 0  zdržel se 5 

 

 

Další možnost přednesl Vašíček, a to zvýšení startovného družstev (podstata: aby do 

rozpočtu více přispívali ti, kteří to více využívají). Po diskuzi byl tento návrh ponechán 

k případnému dalšímu využití v pozdější době – aktuálně by možná částka nesplnila 

potřebnou výši, máme 48 družstev a navýšení případně o 200,- Kč by jako příjmy pro svaz 

znamenalo cca 9 000. Dále byl připomínkovaná nepřesnost rozpočtu pro rok 2025, který 

nepočítá s realistickou výší pokut (příliš nízkou). 

• Drobnou technickou úpravu v krajských soutěžích zaslal spolu se svou zprávou 

Pelikán, ale vzhledem k jeho nepřítomnosti nebude projednána. 

 

• Získávání pořadatelů, které se týká STK i KM již bylo prodiskutováno a jsou provedeny 

některé změny (např. rozpočet)  

 

• Vzhledem k tomu, že při mimořádné konferenci nelze doplňovat program konference, 

došlé připomínky (v 9 hodin ráno emailem přes Milana Jenče, který není pro nemoc 

přítomen) od Jany Šilhavé nelze oficiálně prodiskutovat. Byly pouze přečteny i 

s komentářem M. Jenče. V následující diskuzi J. Roubal kritizoval objektivnost výběru 

na ODM. Tvrdil zejména podjatost KM, napadal, že došlo k úpravě kritérií za účelem 

zvýhodnění některých hráčů. Upozorni, že hráč Váňa, z důvodů, že nebyl zařazen do 

nominačního zápasu se přestává aktivně věnovat šachům. Tomuto tvrzení oponoval 

pan Hudousek z Tachova, který uvedl, že Jan Váňa dává přednost hokeji (Pozn.: 

Olympiády se zúčastnil v hokeji) na možné poškození nevybraných mládežníků. 

Vašíček doporučil, aby byla napříště stanovena jednoznačná kritéria. Dále k tématu 

byly šířeji diskutovány možnosti (výše ELO a nominační turnaj) Vzniklá diskuze 

ohledně nominace na ODM skončila bez závěru. Připomínky budou projednány na 

nejbližším VV. 

 



14. Usnesení: Návrh na usnesení předložil B. Sunek 

Usnesení konference bylo schváleno počtem 15 hlasů z 15 přítomných delegátů 

s hlasem rozhodujícím. Usnesení je nedílnou přílohou Zápisu. 

 

Předsedající konference B. Sunek poděkoval přítomným delegátům za aktivní přístup, 

členům VV za práci v roce 2024, organizátorům konference za uspořádání a ukončil jednání 

Konference Šachového svazu Plzeňského kraje ve 14:30 hodin.   

 

 

Zapsal:  Bohumír Sunek      Ověřil: Jan František Porazil 

 


